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Dr. Kövér László

az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbelii kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l szóló 2012 . évi

XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló

10/2014. (Ií. 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtan i

Dr. Seszták Mikló s

nemzeti fejlesztési miniszterne k

.Mikor lesz már működőképes a 160 km/h utazósebességet lehet ővé tevő GSM-R
rendszer?"

címmel . A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A magyar állam 935 km vasúti pályán építi ki a GSM-R rendszert, vagyis egy adatátvitel i

hálózatot a sínek mentén. A kivitelezés közbeszerzési pályázatát az osztrák Kapsch és a magyar

államiMVM cégei nyerték el . A közbeszerzés még 2012-ben megtörtént, a munka határidej e

2015 szeptember 30. volt . Az építkezéssel már végeztek, csak sajnos a kiépített rendszer - a

MÁV elmondása szerint - nem m űködik.

Sajtóhírek szerint a minisztériumban felmerült, hogy fel kellene mondani a szerződést a
Kapsch—MVM párossal, ám a 23,6 milliárdos vállalkozói díj a nagy részét már átutalták a

konzorciumnak . 2017 márciusában azt nyilatkozta az NFM a sajtónak, hogy a kivitelez ők 6
hónapos próbaüzemi határid őt kaptak, ami ősz elején lejárt .

Vannak további problémák is . A GSM-R-re épülő vonatbefolyásolási rendszer kiépítésére má r

hét szerződést kötött az állam, jó el őre, a Thales és a Siemens cégekkel . Ám ők nem tudjá k

elkezdeni a munkát, és ezért kötbért követelnek a magyar államtól . A követelésük már idén



február végére elérte a 12 milliárd forintot, és ez az összeg havonta 530 millió forintta l
emelkedik .

A fentiekre figyelemmel kérem, válaszoljon az alábbi kérdésekre :

1. Hogyan zárult a próbaüzem? Működőképessé vált-e 25 milliárdból a rendszer, vag y
nem? Fel kell-e mondani a szerződést?

2. Mennyi kötbért hívott már le az rállam?

3. Mennyi kötbért követelnek a magyar állammal szemben ?

4. Vissza kell-e fizetni az EU-s támogatást, és ha igen, pontosan mekkora összegr ől van
szó?

Várom válaszát .

Budapest, 2017 . december M

Dr. Szakács László
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